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Kultúrna komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  
       

 

Košice: 

  

05. 10. 2021 

Číslo:  3139/2021/OK/ 

Vybavuje: PhDr. Mgr. Gabriel Viszlay, PhD. 

tajomník komisie 

email: gabriel.viszlay@vucke.sk 

telefón: 055/7268 272 

 

Záznam z 23. on line rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva  

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 05. 10. 2021 

    

PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Spolufinancovanie projektov na podporu udržateľnosti a odolnosti kultúrnych inštitúcií v 

súvislosti s pandémiou COVID – 19   

4. Informatívna správa o stave prípravy Programu hospodárskeho rozvoja  

a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja / Integrovanej územnej stratégie 

Košického kraja  

5. RINK – Prvý  remeselnícky inkubátor v Košickom samosprávnom kraji– predstavenie 

a hodnotenie doterajšej činnosti (z plánu úloh komisie na II. polrok 2021) 

6. Návrhy, podnety a požiadavky 

7. Rôzne  

8. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu zasadnutia komisie 

Vyjadrenie: Predseda komisie po privítaní prihlásených prítomných členov aj prizvaných hostí 

otvoril 23. on line rokovanie komisie. Zároveň predstavil a privítal hlavného kontrolóra KSK        

p. Ing. Jozefa Hudáka. Z celkového počtu 25 členov komisie bolo práve prítomných 18 členov 

komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia bola uznášaniaschopná. Návrh programu rokovania 

komisie  bol členom komisie zaslaný e-mailom.  Poprosil prítomných o pripomienky alebo 

o návrhy doplnenia k programu. Žiadne doplnenia ani pripomienky neboli vznesené. 

 

Predseda komisie požiadal členov komisie o  hlasovanie o programe ako celku. 

 

Uznesenie č. 28/2021 

Komisia schvaľuje program 23. rokovania komisie. 

On line hlasovanie č. 1  

Prítomní: 18 

Za: 18                                      Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Predseda komisie skonštatoval, že program 23. rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2   

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

PhDr. Mgr. Gabriel Viszlay, PhD. – poverený riadením Odboru kultúry Úradu KSK  informoval, 

že neevidujeme nesplnené uznesenia a požiadavky z predchádzajúcej kultúrnej komisie. 



2 
 

 

Uznesenie č. 29/2021 
Komisia berie na vedomie informáciu týkajúcu sa plnenia uznesení a požiadaviek z komisie bez 

pripomienok.  

On line hlasovanie č. 2  

Prítomní: 19 

Za: 19                                  Proti: 0                                 Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
 

K bodu č. 3   

Spolufinancovanie projektov na podporu udržateľnosti a odolnosti kultúrnych inštitúcií v 

súvislosti s pandémiou COVID – 19   

PhDr. Mgr. Gabriel Viszlay, PhD. – poverený riadením Odboru kultúry Úradu KSK  informoval 

prítomných o predkladanom materiály a jednotlivých projektoch kultúrnych organizácií.  

 

Predseda komisie navrhol členom komisie hlasovať o predkladanom materiály a uzneseniach ako 

celku. Členovia komisie s predloženým návrhom súhlasili. 

 

Uznesenie č. 30/2021 
Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť  podľa predložených 

návrhov na uznesenia. 

On line hlasovanie č. 3  

Prítomní: 18 

Za: 18                                     Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4   

Informatívna správa o stave prípravy Programu hospodárskeho rozvoja  

a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja / Integrovanej územnej stratégie 

Košického kraja  
Ing. Barbora Kováčová z  Odboru regionálneho rozvoja ÚKSK informovala o predkladanej informatívnej 

správe. 

 

Diskusia: 

V diskusii vystúpili s otázkami a podnetmi viacerí členovia komisie, na ktoré odpovedala Ing. 

Barbora Kováčová. 

Zoznam aktívnych obcí – požiadavka na zaslanie: 

Ing. Jozef  Želinský – Či je nejaký deadline na doplnenie projektových zámerov? Poprosil zaslať 

na e-mail zoznam obcí, ktoré boli aktívne v Trebišovskom okrese.  

K podnetu poslanca p. Želinského na zaslanie zoznamu obcí sa pripojil aj p. Ing. Petrík. 

 

Členovia komisie sa v diskusii následne dohodli, aby zo strany Odboru regionálneho rozvoja 

ÚKSK bol všetkým členom kultúrnej komisie e-mailom zaslaný zoznam všetkých obcí, ktoré boli 

aktívne a zaslali podklady a to buď v jednom súbore, alebo v súboroch prerozdelených obcí podľa 

okresov.  

 

Ing. Kováčová: Zoznam zapojených obcí na odbore regionálneho rozvoja majú a zašlú ho všetkým 

členom komisie. 
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Projekty: 

p. Potocký sa zaujímal o počte došlých projektov, aký je odhad koľko projektov sa posunie ďalej,               

či je to limitované? 

p. Petrík vníma projektové zámery na to, aby vznikol strategický dokument. Koľko projektových 

zámerov  je z IRUS, či je možné oddeliť vodu a kanalizáciu.  

 

Ing. Kovácsová: K 13.8.2021 evidujú 2772 projektov. Limitovaný je objem finančných 

prostriedkov určených pre VÚC, ktorý ešte nie je známy. Finálny zoznam projektov podporených 

z IÚS schvaľuje Rada partnerstva. Odbor regionálneho rozvoja zabezpečuje zber projektových 

zámerov a následne vytvorí prvotný návrh integrovaných územných investícií, ktoré budú 

rozdelené na kľúčové projekty a doplnkové projekty. Obce posielali projektové zámery, ktoré 

zahŕňajú aj kanalizácie aj vodovody a teda nie je v kompetencii Odboru regionálneho rozvoja 

projektový zámer obcí rozdeliť. Realizácia vodovodov je oprávnená v rámci IÚS, ale je potrebné 

to vykonzultovať s príslušnými obcami.  

 

Stretnutia v regiónoch: 

p. Csaba Furik – počul, že sa veľa obcí nezapojilo z ich okresu. Navrhol, že by bolo vhodné prísť              

do Medzibodrožia a formou stretnutia vysvetliť zástupcom obcí o čo sa jedná, nakoľko nie všetci 

to vedia. Ak nie je neskoro aby sa také stretnutie vytvorilo a navrhuje hľadať riešenie v tomto 

smere.  

K podnetu odprezentovania stretnutí v regióne, ktorý predložil p. Furik sa pripojil aj p. poslanec 

Želinský. 

 

Ing. Kovácsová: Sú otvorení ďalšej komunikácii, sú dostupní osobne na odbore, na internete 

aj telefonicky. Stretnutia podľa možností vedia viesť aj v maďarskom jazyku ak je potrebné. 

Z pozície odboru regionálneho rozvoja má každý región  určeného príslušného predsedu (za 

Trebišovský okres: primátor Mesta Trebišov). Požiadavky s podkladmi boli zaslané všetkým 

starostom obcí v kraji, avšak spätná odozva bola zlá - niektorí starostovia to odignorovali.  

 

p. Petrík: Kto je zodpovedný za výstup regiónov?  Keď sú to predsedovia SPR, treba im tiež 

poslať zoznam obcí - akčnosť z daného územia a nech to pošlú do územia. 

 

Predseda kultúrnej komisie ukončil diskusiu. 
 

Uznesenie č. 31/2021 
Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu na uznesenie. 

On line hlasovanie č. 4  

Prítomní: 21 

Za: 21                                     Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 5  

RINK – Prvý  remeselnícky inkubátor v Košickom samosprávnom kraji– predstavenie 

a hodnotenie doterajšej činnosti (z plánu úloh komisie na II. polrok 2021) 

Mgr. Helena Novotná, riaditeľka Gemerského osvetového strediska v Rožňave informovala 

o činnosti remeselníckeho inkubátora v Košickom samosprávnom kraji aj formou pripravenej 

prezentácie.  Priblížila a vysvetlila vznik a účel remeselníckeho inkubátora, prepojenie tradičného 

remesla so súčasnými vedomosťami, zmapovanie a vytvorenie databázy remeselníkov  (430 

registrovaných remeselníkov v kraji),  informovala o spoločných partneroch (ÚĽUV, Slovak 

Business Agency, Združenie Gemerských remeselníkov, Združenie ľudovoumeleckých výrobcov 
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Palóc), o  uskutočnených aktivitách – konferencia remeselníkov, jarmoky v OC Optima Košice 

(2019,2020), výstava celokrajských výrobkov vo Východoslovenskom múzeu Košice – pre 

pandémiu vytvorená forma video prehliadky, podujatie Rejdová inak- remeselnícke dvory. 

Informovala o projekte Inšpirujúce kultúrne dedičstvo (program INTEREG V-A SR-MR) 

s celkovým rozpočtom 41 424,43 Eur. Predstavila plánované aktivity do konca roka: príprava 

materiálu certifikácie výrobkov, e-shop, výstava Dedičstvo inšpiruje (22.10-26.11.2021), Krajská 

konferencia remeselníkov (3.12.2021),  Vianočný remeselnícky jarmok  v OC Optima Košice 

(16.-17. 12. 2021).  

 

Predseda komisie sa poďakoval p. riaditeľke Mgr. Novotnej za veľmi výstižnú prezentáciu a za 

prácu, ktorú robia a odporúčal všetkým navštíviť túto inštitúciu.  

 

Diskusia:  

p. Petrík – uviedol, že je to famózne a rád by pozval p. riaditeľku do ich regiónu. Zaujímal sa aj 

akou formou funguje financovanie remeselníckeho inkubátora.  

p. Novotná – poďakovala za pozvanie a že má nápad na spoluprácu. Uviedla, že Gemerské 

osvetové stredisko v Rožňave (ďalej GOS) spravuje aj hvezdáreň Rožňava, kino Apollo 

a Inkubátor RINK. Rada by zmenila doterajší názov organizácie. Taktiež vysvetlila financovanie. 

p. Tamárová – vyzdvihla prácu  GOS,  p. riaditeľky a celého kolektívu a poďakovala sa ich prácu 

s deťmi a rodičmi.  
 

Predseda kultúrnej komisie ukončil diskusiu. 

 

Uznesenie č. 32/2021 

Komisia  berie na vedomie predstavenie a hodnotenie doterajšej činnosti prvého remeselníckeho 

inkubátora v Košickom samosprávnom kraji –RINK. 

 

On line hlasovanie č. 5  

Prítomní: 20 

Za: 20                                   Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 6 a č. 7.  

Návrhy, podnety a požiadavky; Rôzne 

 

Predseda komisie navrhol spojiť body programu rokovania č. 6 a č.7 do spoločného bodu.  

Členovia s návrhom súhlasili. 

 

Zo strany komisie neboli vznesené žiadne návrhy, podnety ani požiadavky. 

 

K bodu č. 8 

Záver 

Predseda komisie sa poďakoval prítomným za účasť a ukončil on line rokovanie komisie. 

 

 

 

       .................................................                                            ................................................... 

     PhDr. Mgr. Gabriel Viszlay, PhD.                                                 Pavol Burdiga 

            tajomník komisie                                                                     predseda komisie 


